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Maaseudun kehittämisyh-
distys PoKo ry:n osarahoit-
tama Maaseudulla on elä-
mää -hanke on poikinut pal-
jon hyvää jo ennestään ak-
tiivisille Virtain kylille. Nyt 
kylät tekevät tiivistä yhteis-
työtä. Hanke on ainutlaatui-
nen Pirkanmaalla. 

Alkujaan idea kylien pa-
rempaan yhteistyöhön tuli 
Kurjenkylässä asuvilta Ari 
Rajamäeltä ja Tuija Veijal-
ta.

Ensimmäinen kokous pi-
dettiin keväällä 2004 ja kun-
kin kylän yhteyshenkilö oli 
saanut kutsun tapaamiseen. 
Hanke käynnistyi syksyllä 
2004. 

- Jo ensimmäisessä ta-
paamisessa kylien edusta-
jat olivat samaa mieltä sii-
tä, että ei ole syytä lyödä 
yksin päätä seinään, koska 

Yhteistyöllä vireinä

Virtain kylät näyttävät mallia muillekin
joka kylällä on samat on-
gelmat, hankesihteeri Tuija 
Veija sanoo.

Kylät eivät anna 
periksi

Muiden pienten kylien ta-
paan Virtain kylien pääl-
limmäiset ongelmat ovat 
väen väheneminen, palve-
lujen katoaminen ja huoli 
kouluista.

Toisaalta Virtain kyliä 
yhdistää myös vilkas teke-
minen ja tapahtumien jär-
jestäminen. 

- Kylillä oli esimerkik-
si päällekkäisiä tapahtumia, 
eivätkä kylät tienneet tois-
tensa toiminnasta. Usein ul-
kopuoliset näkivät vakitui-
sia asukkaita paremmin ky-
län hyvät puolet. Yksi hank-
keen tavoite onkin kylien it-

setunnon kohottaminen. Ky-
lissä ei ole annettu periksi, 
ohjausryhmän puheenjohta-
ja Heidi Tanhua sanoo. 

Tehokas 
markkinointi

Kuukausittain pidettävät oh-
jausryhmän kokoukset kier-
tävät kylästä toiseen kinke-
rien tapaan. Kylät tekevät 
hyvää yhteistyötä.

- Eri kylällä asuvien vä-
lille on syntynyt linkkejä. 
Esimerkiksi yksi atk-taita-
ja on luonut ja päivittänyt 
muutaman kylän kotisivut, 
Heidi Tanhua mainitsee.

Lähes jokaiseen kylään 
valmistuu hankkeen aikana 
kyläsuunnitelma, joita käy-
tetään pohjana kylien yh-
teistä strategiaa luotaessa. 

- Myös Virtain kaupun-

gin yhteistyö kylien kans-
sa on parantunut. Vuorovai-
kutus on avointa, Tanhua 
sanoo. Kylät mainitaankin 
Virtain uudessa strategias-
sa yhtenä kaupungin kivi-
jaloista.

Hankkeen puitteissa il-
mestynyttä Virtain kylien 
yhteistä esitettä on jaettu 7 
000 kappaletta eri tapahtu-
missa. Useinkaan yksittäi-
sissä kylissä ei ole resursse-
ja tehdä omaa esitettä. Sa-
malla esite tekee myös Vir-
tain kaupunkia tunnetuksi. 
Myös tontteja.net -nettisi-
vusto houkuttaa uusia asuk-
kaita Virtain kyliin.

Toiminta ei lopu 
hankkeeseen

Virtain kylät ovat tuoneet 
oman osansa hankkeen ra-

hoitukseen talkootyönä. 
Hanke loppuu helmikuus-
sa, mutta toimintaa aiotaan 
jatkaa. Jatkumisen takaami-
seksi aiotaan perustaa Vir-
tain kylien kehittämisyh-
distys.

Tulevaisuudessa kylät 
panostavat entistä enemmän 
loma-asukkaisiin muun mu-
assa Virtain kaupungin 
käynnisteillä olevan loma-
asukastoimikunnan kautta.

- Loma-asukkaat halua-
vat tulla mukaan kylän toi-
mintoihin ja he haluavat 
tietää, mitä palveluita ja ta-
pahtumia kylissä on, hanke-
vetäjä Ari Rajamäki sanoo.

Ennen helmikuuta on 
vielä suunnitteilla muun 
muassa paikallisten asuk-
kaiden ja loma-asukkaiden 
yhteisten iltamien järjestä-
minen. 

Virtain kaupunginhallitus 
päätti elokuussa alkaa sel-
vittää, tarvitaanko Virroil-
la mökkiläisten etuja aja-
vaa toimikuntaa. Vapaa-ajan 
asukkaiden toimikunnan pe-
rustamisesta on käyty neu-
votteluja kaupungin ja va-
paa-ajan asukkaiden sekä 
kylien ja yritysten edustaji-
en kanssa. Toimikunnan pe-
rustamisesta on tehty myön-
teinen päätös.

Toimikunnan tehtävänä 
on toimia yhteistyöelimenä 
vapaa-ajan asukkaiden, etä-
työtä tekevien ja Virtain kau-
pungin eri toimielinten, luot-
tamushenkilöiden, kaupun-
kilaisten ja kyläyhdistysten 
välillä.

- Käytännössä toimikun-
ta tekee siis esityksiä ja aloit-
teita kaupungin päättäviin 
elimiin ja edistää kaupun-
gin, yritysten ja kylien asioi-
den tiedottamista vapaa-ajan 

Mökkiläisistä apua myös vakiasukkaille

Toimikunta edistää yhteistyötä
asukkaille, kertoo Piritta La-
vi, Virrat Huvilakaupunki -
projektin projektityöntekijä.

Tiedotusta 
kehitetään

Ensimmäinen toimikunta va-
litaan ensi kesänä 10.6.2006 
Virtain kaupungin järjestä-
mässä kesätapahtumassa.

- Toimikunnan valintata-
vasta tiedotetaan vapaa-ajan-
asukkaita kevätpostitiedo-
tuksen mukana. Kaupunki 
on tilannut tiedotuskäyttöön-
sä päivitetyn vapaa-ajan asu-
kasrekisterin ja toivonkin, et-
tä mahdollisimman moni va-
paa-ajanasukas muistaisi il-
moittaa mahdollisesta osoit-
teenmuutoksestaan myös mi-
nulle, Lavi muistuttaa.

Asukasrekisterin kokoa-
misella pyritään saamaan jo-
kainen vapaa-ajan asukas yh-
teisen tiedotuksen piiriin.

Rentoutumista 
ja työtä

Heinäkuussa järjestetys-
sä Kesätreffit -loma-asu-
kastapaamisessa kartoitet-
tiin loma-asukkaiden haluk-
kuutta "Huvilakaupunki"-
neuvoston perustamiseen. 
Tamperelaiset Eila ja Sep-
po Nikkari olivat neuvos-
ton kannalla ja ovat muka-
na alustavassa toimikunnas-
sa. Nikkareilla on ollut mök-
ki Virtain Hauhuun Satimen-
niemessä vuodesta 1990. 
-On hyvä, että myös siitä kes-
kustellaan, millaisia ajatuksia 
ja toiveita vapaa-ajan asuk-
kailla ja mökeillä yhä enene-
vässä määrin etätyötä tekevil-
lä on, Eila Nikkari sanoo.

- Kakkosasukkaiden mää-
rä kasvaa koko ajan ja mö-
keissä asuminen muuttuu 
ympärivuotiseksi. Samassa 
tahdissa kasvaa myös mök-

kiläisten tarve 
käyttää kunnalli-
sia palveluja. Hei-
tä koskettavista 
asioista mainitaan 
usein vain kiin-
teistövero, raken-
nusvalvonta ja jä-
tehuoltomaksut. 
Todellisuudessa 
näitä asioita, joista 
pitäisi keskustel-
la on paljon enem-
män, Nikkari huomauttaa. 
Kun Nikkarit olivat työelä-
mässä, he pakkasivat auton 
perjantaina ja tulivat mökille 
rentoutumaan. Nyt eläkkeel-
lä he käyttävät mökkiä vielä 
enemmän.

Intoa ja osaamista
Nikkarit toivovat va-
paa-ajan asukastoimikun-
nan lähentävän vakitui-
sia virtolaisia ja osan ajas-
taan Virroilla viettäviä. 

- Mökillä vietetty aika li-
sääntyy koko ajan. Mökki-
läisistä voi olla apua myös 
vakituisille virtolaisille ja 
paikkakunnalle muuten-
kin, Eila Nikkari sanoo. 
- Mökkikuntien kannattaisi 
vakavasti harkita yhteistyö-
tä vapaa-ajan asukkaiden 
kanssa, koska heillä voi ol-
la korkeatasoista osaamista 
hyödynnettäväksi. Innostus-
ta ja osaamista on, kunhan 
portit vain osataan avata.
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Jokaisella Maaseudulla on 
elämää -hankkeessa muka-
na olevalla Virtain kylällä on 
omat erikoispiirteensä ja vah-
vuutensa.

Killinkoski on Virtain ai-
noa teollisuustaajama. Ky-
lällämme on yli satavuotinen 
teollishistoriallinen tausta.

Se näkyy hyvin taaja-
man vanhoissa tehdasyhtiöi-
den rakennuttamissa entisissä 
työläisten ja johtajien asun-
noissa. Nykyisin lähes kaikki 
niistä ovat saneerattuina, enti-
sen ulkoasunsa säilyttäneinä, 
kylään muuttaneiden perhei-
den asumiskäytössä.

Killinkosken teollisuus pe-
rustui alunperin vesivoiman 
käyttöön. Kylämme keskus-
ta sijaitsee Vuolle ja Metterin 
järvien välisellä vain noin 800 
metriä leveällä kannaksel-
la. Järvien välinen korkeus-
ero on 23 metriä, jonka hyö-

Killinkoski - Pirkanmaan vuoden kylä

Puun raaka-aineen siirtoon käytettiin ilmarataa.

Killinkosken puuhiomo. Etualalla tukkiruuvi, taustalla näkyy tuubi ja Suomen ainoa 
tynnyrikanava. Kuvat omistaa Erkki Ojala.

dyntämiseen kylään syntynyt 
teollisuus on perustunut.

Merkittävä 
teollisuushistoria

Ensimmäisen tehtaan eli keh-
ruutehtaan perusti oululainen 
vuori-insinööri P. G. Holm 
1886. Kymmenen vuotta 
myöhemmin hän käynnisti 
Suomen ensimmäisen maka-
ronitehtaan, joka toimi vuo-
sina 1896 – 1902. Kehruu-
tehtaan konkurssin jälkeen 
Holm, lankonsa arkkitehti 
Josef Stenbäckin avustuksel-
la perusti 1898 nauhatehtaan.

Wetterhofin opiston enti-
sen kutomaopettajan saksa-
laisen Carl Neun taidekuto-
mo oli toiminnassa vuodesta 
1896 muutaman vuoden ajan. 
Kehruutehtaan toiminnan lo-
puttua sen paikalla aloitti 
1911 Killinkosken Tehdasten 

Oy:n puuhiomo. Sen yhtey-
teen rakennettiin puuhiomon 
toiminnan vaatimat puun ja 
massapaalien käsittelyjärjes-
telmät.

Nykyisin 1960-luvul-
la uudistetun voimalaitoksen 
omistaa Killin Voima Oy, jo-
ka tuottaa suuren osan Virtain 
sähköstä. Vesi voimalaitok-
seen kulkee maanalaista kal-
liotunnelia pitkin. Puuhiomo-
toiminta loppui 1954 ja siirtyi 
Tampereen Lielahteen.

Parhaimmillaan 1950-lu-
vun alussa Killinkoskella 
oli yli 500 teollista työpaik-
kaa, 100 palvelualan ja mui-
ta työpaikkoja sekä asukkai-
ta 2500.

Puuhiomon lopettaminen 
oli ankara isku kylällemme ja 
koko Virtain kunnalle. 

P.G. Holmin nauhatehtaan 
perillisenä kylässämme jat-
kaa Inka Oy.

Killinkosken teollinen his-
toria on yksityiskohtaisem-
min kuvattu marraskuun lo-
pulla myyntiin tulevassa ky-
läyhdistyksen toimittamassa 
Killinkosken kyläkirjassa. 

Elinvoimainen 
Vuoden kylä 

Vuoden kylä -titteliin lienee 
vaikuttaneet kyläyhdistyksen 
ja kyläläisten useiden vuosi-
en aikana kylän hyväksi teh-
dyt toteutuneet hankkeet. Täl-
laisia ovat olleet muun muas-
sa kevyen liikenteen väylän 
saaminen koululle, valaistun 
7 kilometrin kuntoreitin te-
keminen ja uimarannan ym-
päristön kunnostaminen. Voi-
makas taustavaikuttaminen 
1980-luvulla kunnollisen ve-
sijohtoveden saamiseksi Äh-
täristä sekä Inkan vanhan 
nauhatehtaan punomohallin 
kunnostamiseen.

Yksi valinnan tärkeimmis-
tä perusteista on ollut myös 
vanhan nauhatehtaan kiin-
teistöstä vuokrattujen tilojen 
säilyttävä korjaus ja kunnos-
taminen merkittäväksi mat-
kailukohteeksi. 

Kyläyhdistys on vuok-
rannut tilat tehdaskiinteis-
töstä Virtain Yrityspalvelulta 
ja kaupungilta 15 vuodeksi. 
Edelleen jatkuvat kunnostus-
työt aloitettiin vuonna 1999. 
Tärkeä osa vanhan tehtaan ja 
kyläympäristön kunnostami-
sessa on ollut myös Peltolan 
perheellä sekä Killinkosken 
VPK:lla. 

Wanhan Tehtaan Mil-
jööyhteydessä on Pohjois-
maiden ainoa nauhateolli-
suusmuseo, museokahvila, 
galleria Killin Kalleria, kirp-
pishalli, kirjakirpputori, ope-

tustarvike- ja vanha valoku-
vaamo Tenhola-näyttely, tai-
teilija Marjaliisa Pitkärannan 
kesäateljee sekä tilat vaihtu-
via näyttelyitä varten.

Lisäksi kiinteistössä on 
tehdasmyymälä, jossa on laa-
ja nauha- ja nauhatuotevali-
koima.  Tehdasmyymälä ja 
museokahvila ovat avoinna 
ympäri vuoden muut kohteet 
1.6. – 30.9. Kesäkuukausi-
na kohteessa käy noin 10 000 
vierailijaa. 

Kyläyhdistys työllistää 
Wanhan Tehtaan Miljöössä 
ympäri vuoden 4-5 henkilöä, 
kesäaikana henkilöstön tarve 
talkooväen lisäksi on 10 – 15 
henkilöä.

Kesän päätapahtuma on 
vuosittain heinäkuussa jär-
jestettävä Kortti- ja keräily-
tapahtuma ja toripäivä. Joka 
kolmas vuosi samana viikon-
vaihteena järjestetään Killin-
koski –päivät. Muita toistuvia 
tapahtumia ovat vappuaaton 
Killi-jättiläinen patsaan laki-
tus ja juhannuskokko. 

Palvelut ovat väestön vä-
henemisestä huolimatta säily-

neet monipuolisina aina kou-
lusta kirjastoon ja kyläkau-
pasta parturi-kampaamoon.

Kokous-, harrastus- ja si-
säliikuntatiloina koulun li-
säksi palvelevat työväentalo 
ja urheilutalo. Kylässämme 
on muun muassa hyvä tieva-
laistus, jääkiekkokaukalo, ui-
maranta, matonpesupaikka, 
yhteys moottorikelkkareitille, 
hyvä tietoverkko laajakaista-
yhteyksineen sekä oma, Jo-
sef Stenbäckin suunnittelema 
kirkko, hautausmaa ja siu-
nauskappeli. 

Killinkoskella on pienta-
lojen lisäksi kerrostaloja. Va-
paista asunnoista ja kiinteis-
töistä saa tietoa nettisivuil-
tamme www. killinkoski.
fi sekä Maaseudulla on elä-
mää–hankkeen, www. tontte-
ja.net - sivulta.

Killinkoskea ympäröivät 
maisemallisesti kauniit vesis-
töt ja laajat erämaa-alueet an-
tavat monipuoliset mahdolli-
suudet perinteisten kalastuk-
sen ja metsästyksen lisäk-
si muihin luontoon liittyviin 
harrastuksiin.

Kurjenkylässä on lukuis-
ten suosittujen tapahtumien 
lisäksi viime aikoina teh-
ty paljon töitä myös vesis-
töasioissa. Kyrönjoen lat-
vavesien, Kurjenjärven ja 
Joutsenjärven kunnostus-
suunnitelman valmistumi-
nen ja itse järven kunnos-
taminen vaikuttavat suu-
resti kylän tulevaisuuteen 
ja myös kylämaisemaan. 
Myös vedenjakajan toisel-
la puolella Kokemäenjoen 
vesistössä sijaitsevalle Koi-
vujärvelle ollaan tekemäs-
sä kunnostussuunnitelmaa. 

Kylämaisema ja tulevaisuus 
kuntoon Kurjenkylässä

Kurjenjärven ja Joutsenjärven pintaa on laskettu 1930-
luvulla melkein metrillä.

Vesistöjen kunnostaminen on 
luonnollisinta aloittaa latva-
vesiltä, eikä alajuoksulta.

Kurjenjärven ja Joutsenjär-
ven pintaa on laskettu 1930-
luvulla melkein metrillä. Nyt 
kylässä ja ranta-asukkaiden 
ja loma-asuntojen omistaji-
en kesken vallitsee yksimie-
lisyys siitä, että järvi on kun-
nostettava ennen kuin se re-
hevöityy täysin pilalle. Järvi-
en pinta olisi tarkoitus nostaa 
takaisin alkuperäiselle tasol-
le. Lisää vesitilaa saadaan, jos 
järvet tyhjätään vedestä kah-
deksi talveksi ja niiden väli-

seksi kesäksi. Tällöin poh-
jassa oleva runsas liete tii-
vistyy parhaimmillaan 50-
60 senttiä. 

Kaikilla alueilla vesi tu-
lee kirkastumaan, koska ve-
dessä oleva humus saadaan 
kiinteytyksellä valtaosin 
poistettua. Kuivatuksen ai-
kana Kurjenjoen vesien ohi-
juoksutus tapahtuisi kylätien 
läheisyyteen kaivettavaa ka-
navaa pitkin. Kanavan kaut-
ta juoksutettaisiin tulevai-
suudessa myös järvien ylä-
puoliset tulvavedet. 

Suunnittelija DI Jami 
Aho Länsi-Suomen Ympä-
ristökeskuksen Seinäjoen 
toimipisteestä tiedottaa, et-
tä suurinta osaa mahdolli-
sesti tulevan ohituskanavan 
alueella olevista maanomis-
tajista on kuultu ja seuraava 
yleisölle avoin tiedotustilai-
suus pidettäneen joulukuun 
alkupuolella Kurjenkylän 
kylätalolla. Tilaisuudessa 
tiedotetaan suunnittelun ti-
lanteesta ja hankkeen aika-
taulutuksesta sekä kustan-
nuksiin vaikuttavista vaihto-
ehdoista.

Pitkin talvea Ohtolassa, Ik-
kalankylässä ja Lahden-
kylässä pidettiin tupailto-
ja Maaseudulla on elämää 
-hankkeen tiimoilta. Ohto-
lankylän Päremylly-yhdis-
tys Ry:n järjestämät päre-
talkoot alkoivat huhtikuus-
sa.

- Voi vain ihailla talkoo-
laisten neuvonta- ja talkoo-
apua. Tunnelma oli kuin 
oikeassa tehtaassa kahden 
myllyn pyöriessä ja 12-15 
talkoolaisen hyöriessä ym-
pärillä, päresihteeri Pirjo 
Luodes sanoo.

Päreiden tekeminen 
aloitettiin toukokuun alus-
sa. Käytössä oli kaksi pä-
rehöylää, vesivoimalla ja 

Ohtola, Ikkala, Lahdenkylä

Puu päreiksi talkoovoimin

konevoimalla toimiva. 
Ohessa valmistui myös 

erikoinen, pieni pärepuura-
kennus. Se vietiin Tampereel-
le ASTA-messuille näytteille, 
mistä se ehkä löytää ostajan.

Vieraita 
ulkomailta asti

Päreiden teko on monivai-
heista ja sitkeyttä vaativaa 
työtä.

- Teimme päreitä talkoilla 
tiistaisin ja lauantaisin. Tal-
koovieraita poikkesi jopa Ita-
liasta ja Sveitsistä asti. Myös 
Virtain Rantatien koulun nel-
jäs luokka ja kyläyhdistys 
Pihlajavedeltä kävivät vierai-
lulla, Luodes kertoo.

Talkoolaiset höyläsivät 
noin 30 päremottia ja pä-
reiden ostajia oli toistakym-
mentä.

Ikkalankylässä asuva 
Reino Ilonen on yksi aktii-
vista talkoolaisista.

- Olin nuorena poikana 
pärepoikana, kun teimme 
isoja pärekattoja navetoihin. 
Nyt olen päässyt hommasta 
täysin jyvälle. Ensi kesänä 
jatketaan, Ilonen lupaa.

Pärekattotalkoita pidet-
tiin kesällä myös Nuuttiky-
lässä, Torppakylässä ja Sap-
salammilla.

Talkootyö on seudulla 
muutenkin voimissaan. Ik-
kalan Erämiehet Ry raken-
si kesän aikana talkoilla erä-
tuvan, jossa on teurastamon 
puoli ja vapaapalokuntalai-
sille lämmin huoneisto. Erä-
tupa valmistui pari viikkoa 
sitten.

Yksi menneen kesän 
muistoista on juhannusvih-
tatalkoot. Niissä väännettiin 
kaupunginvaltuustolle kau-
punginjohtaja Tapani Lep-
päsen tilaamat juhannusvih-
dat.
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Kauppa on kylän 
sykkivä sydän 

Emäntä tuo elämää kylään

Virtain Liedenpohjassa Ee-
ro Lehtovaara, Reijo Lieden-
pohja, Aaro Lehtovaara, Rei-
jo Lahdenmäki ja Seppo Il-
vesaho ovat tulleet aikaisin 
aamulla remontoimaan Lie-
denpohjan Wanhalle koululle 
kahta entistä opettajan huo-
neistoa.

- Asunnot tulee olla mar-
raskuun alussa valmiina, sil-
lä asukkaat muuttavat heti sil-
loin, kertovat työmiehet.

Ylös tulee yksi asunto ja 
samoin alakertaan. Koulun 
ulkoseinät on maalattu kolme 
vuotta sitten, myös keittiö on 
kunnostettu. Sydämet talkoo-
miehillä ovat paikoillaan, sil-
lä Liedenpohjan kyläyhdistys 
joutui ottamaan pankista lai-
naa ja takaajina toimivat viisi 
johtokunnan jäsentä.

Liedenpohjassa talkoomiesten 
sydämet paikoillaan

Eero Lehtovaara (vas.), Reijo Liedenpohja, Reijo Lahdenmäki, Aaro Lehtovaara kii-
rehtivät asuntoremonttia Liedenpohjan Wanhalla koululla.

- Lisäksi olemme palkan-
neet remonttimieheksi Jar-
mo Rantalan ja Kauko Pelto-
nenkin auttelee työssä, kertoo 
Reijo Liedenpohja, kyläyh-
distyksen puheenjohtaja.

Liedenpohjan kyläyhdis-
tys on vuokrannut wanhan 
koulun Virtain kaupungilta 
30 vuodeksi. Koululla pide-
tään kansalaisopiston piiri-
en lisäksi muun muassa ky-
län tapahtumia. Seuraavaksi 
on vuorossa joulumyyjäiset 
ja joulu-ateria.

Liedenpohjassa on myös 
meneillään monelle tärkeä sa-
tamahanke, mutta se on vielä 
hieman kesken.

- Suunnitelmissa on 20-
paikkainen venesatama, jo-
ka on tarkoitus sijoittaa kylän 
keskustan läheisyyteen, tote-

aa Reijo Liedenpohja.
Liedenpohja kertookin, 

että erityisesti kesäasukkaat 
Pohjanmaan ja Tampereen-
kin suunnasta ovat kyselleet 
venepaikkoja.

Kyläläisten mukaan Lie-
denpohja on turvallinen ja 
rauhallinen paikka asua. Lie-
denpohjasta löytyy koulun li-
säksi kauppa, kotiseutumu-
seo, baari ja pyhäisin voi ka-
vuta kirkonmäelle kuunte-
lemaan jumalanpalvelusta 
omaan kirkkoon.

Reijo Liedenpohjan mu-
kaan hyviä hiekkapohjaisia 
tonttimaitakin on tarjolla, jo-
ten kylään vielä mahtuu. Hir-
sitaloyrityksetkin palvelevat 
Liedenpohjassa, joten talon 
ja mökinkin rakentaminen 
onnistuu.

Kotalan kyläkauppa avasi 
ovensa vajaa vuosi sitten 
kauppias Elina Niinikos-
ken voimin. Kuluneet kuu-
kaudet ovat olleet opetta-
vaisia ja työntäyteisiä.

- Ihmiset omine per-
soonineen ovat työn suo-
la. Välillä itketään ja toisi-
naan nauretaan, Niinikos-
ki kuvaa. 

Hän kokee työnsä yh-
deksi tavaksi tukea maa-
seutua ja omaa kotikylää.

Kyläkaupan hyllystä 
löytyvät elintarvikkeet ja 
päivittäistavarat. 

- Lisäksi tarjoamme 
kahvilapalveluita, myym-
me kalastuslupia Kotalan 
koskille ja kaupan yhte-
ydessä toimii myös asia-
miesposti. Erilaisia pos-
tisuoritteita on noin 1000 
vuodessa.

Kaupalla on myös il-
mainen asiakastietokone 
ja kopiointi- ja faksipal-
velu.

Niinikoski laskee, että 
vuosittain Kotalan koskil-
le myydään 1000 kalastus-
lupaa.

- Suurin osa kalastus-
luvista myydään kesäkuu-

kausina ja kalastajat tulevat 
ulkopaikkakunnilta.

Oman kylän kauppaa 
käyttää noin 30 prosenttia 
kyläläisistä. Asiakkaita tu-
lee myös naapurikunnis-
ta Keuruulta ja Vilppulasta. 
Lomakuukausina kaupan-
käynti kaksinkertaistuu.

- Kyläkauppa on tänään 
monipalvelukeskus, jonka 
palveluita kehitetään edel-
leen asiakkaiden tarpeiden 
ja mahdollisuuksien mu-
kaan. Kauppa myös yhdis-

tää kyläläisiä, sen vakitui-
sia asukkaita ja vapaa-ai-
kaansa kylällä viettäviä.

Niinikoski heittää pal-
lon myös kylien asukkail-
le.

- Kyläläisten on itse 
päätettävä onko heillä ha-
lua säilyttää palveluja ky-
lillä ja mikä merkitys niil-
lä on koko kylälle ja sen 
asukkaille. Kylien vireys 
tai niiden autioituminen 
on asukkaiden omissa kä-
sissä. 

Kauppias Elina Niinikosken mukaan kyläkauppa tar-
joaa palveluiden lisäksi monille myös sosiaalisia kon-
takteja.

Jäähdyspohjan kylätalo 
Jukolan sali alkaa olla val-
mis I. K. Inhan juhlailta-
mia varten. 

Viime syksynä alkanut 
lähes rappiotilassa olleen 
vanhan seurantalon perus-
korjaus on edennyt ripeäs-
ti. Kylästä puuttui yhtei-
nen kokoontumispaikka, 
ja uusittu Jukola on otettu 
käyttöön niin nopeaan tah-
tiin, että hitaampia on vä-
lillä heikottanut.

Kylätalon ja koko ky-
län elpymistä on vauhdit-
tanut vuoden alussa alka-
nut EU-rahoitteinen ke-
hittämisprojekti, Kylätalo 
Jukola-hanke. Hankkeen 
palkkaaman kyläemän-

nän Jaana Kallion tehtävänä 
on ollut kylän viihtyisyyden 
ja elinvoimaisuuden kehit-
täminen ennen kaikkea Ju-
kolassa tarjolla olevien toi-
mintamahdollisuuksien ja 
tapahtumien avulla.

- Tärkeä osa työtä on ol-
lut myös yhteyksien solmi-
minen ja voimavarojen yh-
distäminen niin kylän sisäl-
lä kuin sen ulkopuolellakin 
eri toimijoiden ja taitajien 
kesken, sanoo Kallio.

Hankkeen myötä Juko-
lassa avautui kesäkuussa 
kylän tietotupa, yhteinen in-
formaatio- ja tapaamispaik-
ka kylän vakituisten ja va-
paa-ajan asukkaiden käyt-
töön.

- Tietotuvassa on tie-
tokone, laajakaistayhteys 
ja monitoimitulostin ky-
läläisten käytössä vaikka 
pankkiasioiden hoitamis-
ta varten, kertoo Kallio.

Jukolaan ja Majalah-
dentien varteen on saatu 
kylän ilmoitustaulut. Ky-
län talouksiin on jaettu 
vuoden aikana jo kolme 
tiedotuslehtistä ajankoh-
taisista asioista ja tapah-
tumista.

- Lisäksi olen kartoit-
tanut kylän palvelu-, mat-
kailu- ja kulttuuritarjon-
nan ja koonnut tämän pe-
rusteella kylän palvelu- 
ja tapahtumakalenterin. 
Syksyn aikana laadimme 
alustavan kyläsuunnitel-
man kylän kehittämisen 
pohjaksi.

Myös näytelmätoimin-
ta elvytettiin viime kesä-
nä, kun Jäähdyskylän ke-
säteatterin esittämän Ak-
karallin suosio yllätti 
myös järjestäjät.

- Ensi kesän näytelmän 
harjoitukset on jo aloitet-
tu, ja pyrimme houkut-
telemaan mukaan myös 
muiden kylien näyttelijöi-
tä, vinkkaa Kallio.

Kylätalo Jukolasta on talkoovoimin rakentunut kylän 
yhteinen kokoontumispaikka.

Kirkkovene Koro II pääsi 
syksyn tullen uuden kirkko-
venekoppelin suojiin. Kop-
peli nousi 20 ihmisen tal-
koovoimin Koron kylässä. 
Perinteiden mukaan kirkko-

Kirkkovenekoppeli 
talkoilla Koroon

vene on soudettu Virtain päi-
ville ja erityisiin juhlatapah-
tumiin jo 40 vuoden ajan. 
Kylässä on huolehdittu ve-
neen huollosta, koppelista 
ja soudusta talkoovoimin ja 

siihen on kyläläisten lisäk-
si osallistunut myös kylässä 
asuvia lomalaisia.

Koppelin rakentamiseen 
saatiin hankerahoitusta Pir-
kanmaan TE-keskukselta. 
Koppeli on rakennettu van-
hoja rakennusperinteitä kun-
nioittaen.

 - Rakennuspuut kaadet-
tiin jo edellisenä talvena ky-
län omista metsistä ja kuorit-
tiin maaliskuussa, selvittää 
kymmeniä talkootunteja teh-
nyt Pekka Jussila. 

Koppeli sai suojakseen 
palahuopakaton.

- Ensin oli tarkoitus lait-
taa malkakatto, mutta se oli-
si ollut säännöllisen tervauk-
sen vuoksi liian työläs pitää 
yllä. 

- Ilman talkooväkeä ja 
EU-rahoitusta tämä olisi ol-
lut mahdoton toteuttaa. Kirk-
koveneeseen liittyvät toi-
menpiteet aktivoivat ihmisiä 
ja pitävät yllä talkootoimin-
nan kulttuuria niin kyläläis-
ten kuin loma-asukkaidenkin 
keskuudessa, sanoo Jussila. 

Kirkkovenekoppelin on 
suunnitellut rakennusarkki-
tehti Pentti Peltonen. 

Kirkkoveneellä on suu-
ri rooli kylässä. Tavoitteena 
on saada kirkkovenekulttuu-
ri jatkumaan myös nuorem-
malle väestölle.

Kirkkovene Koro II sai suojakseen uuden kirkkovene-
koppelin.
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Härköskylässä on viime 
vuosina panostettu teiden 
ja siltojen parantamiseen; 
Höyrytietä on peruskun-
nostettu ja laitettu routa-
mattoa tielle sekä Puraus-
ojan silta on vahvistettu ja 
Härköslahden silta on uu-
sittu kokonaan. Toltaan-
niemen tietä on kunnos-
tettu, koska Toltaannie-
meen on tullut kaksi uutta 
vakituisesti asuttua kiin-
teistöä. Perälänojan putki-
tus on toteutettu. Asemalla 
olevaa pelikenttää on kun-
nostettu. 

Kylän tapahtumista ke-
sähartaus on suuren suo-
sion saanut tilaisuus, jo-
ka on toistunut jo noin 10 
vuoden ajan. Myös hirvi-
peijaiset vetää väkeä tu-
van täyteen. Juhannusko-
kot pystytetään vuodesta 
toiseen.

Tämän lisäksi on har-
rastettu myös kulttuuria. 
Suuren ponnistuksen tu-
loksena kylän historias-
ta kertova kirja Härkönen 
- kylä Virtain kaupungissa 
on vihdoinkin valmistu-
nut. Härköskylän historia 

Härkösessä ponnistettiin 
kyläkirja

Maaseudun elämänmenoa 
kuvataan kirjassa moni-
puolisesti.

alkaa jo kampakeraamisel-
ta ajalta eli noin 8400-5100 
eKr. Tuolta ajalta on löydet-
ty Puskalan ja Hakalan rajal-
ta asuinpaikka. Myös muita 
kivikautisia löytöjä ja kivi-
työkaluja on löydetty. Rau-
takauden löytönä mainitaan 
keihäänkärjet ja miekankat-
kelma. Historiallinen aika 
alkaa vuodesta 1552. Ku-
ninkaana oli tuolloin Kus-
taa Vaasa, joka jakoi rälssi-
tiloja luottomiehilleen. Här-
kösen kylän vakituinen asu-

tus sai alkunsa, kun Heik-
ki Antinpoika Härkönen 
Savosta asettui tänne asu-
maan vuonna 1581. Nyky-
ään tällä paikalla on Ala-
Härkösen sukutalo. 

- Kirja käy läpi kylän 
kukoistusta, lama-aikojen 
ja sotien vaikutusta, koulu-
laitosta, kirkkoa, liikenteen 
ja tietoliikenteen kehitty-
mistä sekä yritys- ja yhdis-
tystoimintaa, kertovat ky-
läyhdistyksen puheenjoh-
taja Paula Ala-Härkönen ja 
sihteeri Maria Ahonen. 

- Maaseudun elämän-
menoa kuvataan monipuo-
lisesti leikeistä koulun-
käyntiin ja pyykinpesus-
ta heinäntekoon ja kalas-
tukseen. Vesien ääressä on 
opittu putoamaan jäihin ja 
nostamaan jäistä ihmisiä ja 
hevosia, 

Kirjan kirjoittajia on li-
ki 70, mikä tekee kirjan ta-
rinoista entistä mielenkiin-
toisempia, valokuvia on 
yli 300 ja sivuja 400. Kir-
jaa myy Härkösen Kyläyh-
distys ry:n jäsenet ja ra-
hastonhoitaja Pauli Perä-
huhta.

Ruutanan onginnan SM-kisoja 
käydään pilke silmäkulmassa

Kylä keskellä luonnon rauhaa
Äijänneva ja Rantakunta 
muodostavat vireän kylä-
kokonaisuuden Virtain luo-
teisosassa. 

Äijännevalla päätoi-
meentulo tulee maatalou-
desta, mutta myös turve-
tuotanto on merkittäväs-
sä roolissa, kuten kylän ni-
mestäkin voi päätellä.

Kunnostettu lintujen tarkkailutorni houkuttelee luon-
toretkelle Rantakunnalle.

Rantakunta sijaitsee noin 
viisi kilometriä ennen Äijän-
nevaa. Rantakunnalla on ai-
kaisemmin ollut oma kaup-
pa ja koulu jotka tänä päivänä 
ovat yksityiskäytössä. Nyky-
ään Rantakunnan lapset käy-
vät koulua Äijännevalla. Kou-
lulla on monipuolista toimin-
taa myös iltaisin eri-ikäisil-

le. Kylään on perustettu ku-
luneen vuoden useita uusia 
yrityksiä.

- Saamme asua keskel-
lä luonnon rauhaa. Voimme 
vielä kuulla lintujen laulua 
ja lehmien ammuntaa. Lä-
hellämme on hyvät metsäs-
tys-, kalastus-, marjastus- 
ja sienestysalueet. Talvel-
la kylässämme voi harras-
taa myös hiihtoa hyvin hoi-
detuilla laduilla eri pituisilla 
reiteillä vaihtelevassa maas-
tossa, kertoo Rantakunnal-
la asuva latujen puuhamies 
Jorma Vehmas. 

- Meillä on myös maan 
parhaimpiin kuuluva lintu-
järvi, Mäntylänlahti, jonka 
rannalle Korvenojan Nuo-
risoseuran alueelle on juu-
ri kunnostettu lintujen tark-
kailutorni.

Aivan tornin juurelle on 
rakennettu laavu makkaran 
paistoon, kahvin keittoon ja 
eväiden nauttimiseen. Alu-
eella on myös uudistettu ko-
ta ja alueen opastuspiste. 

Mäntylänlahti on vesilin-
tujen suosima levähdyspaik-
ka, jossa on pesinyt monena 
kesänä myös joutsenia.

Kyläläiset toivottavat 
kulkijat tervetulleiksi asu-
maan tai vaikka luontoret-
kelle lintutornille ja sen lä-
heisyydessä oleville laavul-
le ja kodalle levähtämään.

Vaskiveden kyläsuunnitelma 
valmistui keväällä. Sen val-
mistumisesta vastasi Vaski-
veden Kyläyhdistys ja teks-
tin laatimisesta Aila Sipilä, 
mutta se sisältää kuitenkin 
kaikkien kylän yhdistysten 
ajatukset oman kylän kehit-
tämisestä.

- Syksyllä saimme hanke-
rahoituksella ja talkoovoimin 
valmistuneet puiset, puna-
valkoiseksi maalatut, pysäk-
kikatokset viimeinkin niil-
le kuuluville paikoilleen ky-
län keskustaan, kertoo Olavi 
Heittola, Vaskiveden kyläyh-
distyksen puheenjohtaja.

Kylän infotaulu uusit-
tiin vanhentuneiden yhteys-

tietojen vuoksi. Samalla sil-
le haluttiin löytää uusi paik-
ka, joka palvelisi paremmin 
kylään pysähtyviä matkaili-
joita. Taulu on valmis, mut-
ta se hyvä paikka on vielä et-
sinnässä.

Ruutanan onginnan SM-
kisat järjestettiin kesäkuus-
sa jo toisen kerran kylän kes-
kustassa Paskolammilla. 

- Osanottajia oli Pohjois-
Suomea myöten ja onginta-
kisaa käytiin pilke silmäkul-
massa, Heittola kuvaa.

Kisajärjestelyistä vastasi-
vat kyläyhdistys, metsästys-
seura ja Vaskiveden osakas-
kunta sekä Virtain kaupunki, 

Juhannuskaupungin ju-

hannustansseista vastasi tä-
näkin vuonna Myllynie-
men tanssilava ja Vaskive-
den Nuorisoseura ry yhdessä 
kaupungin kanssa.

- Sekakuoromme Waski-
kööri on esiintynyt ahkeras-
ti pitkin vuotta. Waskikööri 
piti yhdessä Kurun Granito-
kuoron kanssa toukokuussa 
yhteiskonsertit sekä Vaskive-
dellä että Kurussa.

Kylään on vuosien 2004-
2005 aikana perustettu neljä 
uutta yritystä. 

- Se on elämän merkki. 
Kaikkien toiminta on läh-
tenyt hyvin liikkeelle. Me-
nestystä heille, toivoo Olavi 
Heittola.

Kulunut kesä on vierähtä-
nyt Vaskuun kyläseuralta re-
montin merkeissä. Suunni-
telmissa on 5-vuotinen urak-
ka käydä kylätalo läpi kivija-
lasta kattoon.

- Kuluneena kesänä uusit-
tiin näyttämön ja salin latti-
at, lämpöeristettiin ylä- ja 
alapohjat sekä maalattiin ja 
paneloitiin seiniä. Lisäksi 
uusittiin sähköjä ja tehtiin sa-
laojitus, kertoo Satu Kompsi, 
Vaskuun kyläseurasta.

Remonttia on tehty Suo-
men Kotiseutuliiton ja Vir-
tain kaupungin avustuksella. 
Mestarina on toiminut Pekka 
Akkanen omalta kylältä ja 
suurin osa töistä on tehty tal-

Vaskuun kylätalo remontoidaan 
kivijalasta kattoon

Remonttitalkoissa laitettiin uusi lattia. Remontin vastaavana toimi Pekka Akkanen 
(etuala), muita työmiehiä olivat Juha Hörkkö, Jukka Koro, Tarmo Jytilä ja Vesa Poh-
jasmäki.

koina, mistä kiitokset ahke-
ralle talkooporukalle.

- Ensi vuonna on tarkoi-
tus tehdä sisävessat ja keit-
tiöremonttia. Talolle saadaan 
myös vesiliittymä, Kompsi 
jatkaa.

Kesän suosituimpiin ta-
pahtumiin Vaskuulla kuului 
Virtain kaupungin järjestä-
mä uimakoulu heinäkuun 
alussa. Siihen osallistui en-
nätykselliset 23 lasta. Muka-
na olleiden uimakoululais-
ten lisäksi viikon ajan pai-
kalla oli runsaasti sisaruk-
sia ja vanhempia. Parkkipai-
koista oli jopa pienoista pu-
laa, joten ruuhkaa on meillä-
kin ollut. Uimarannan kun-

nostaminen onkin kylämme 
tavoitteena talven aikana.

Kansalaisopiston piirit 
ovat lähteneet käyntiin ja on 
ilo touhuta uudistetussa sa-
lissa. Piirejä on kudonnasta 
ja käsitöistä naisten ja mies-
ten jumppaan. Tiistaina on 
kyläläisten oma peli-ilta. 

Vanhemmalle väelle on 
Ainalan järjestämiä Syket-
tä syrjäkyliin –päiviä. Vir-
tain VPK:n isännöimää kyli-
en pelastusosaston koulutus-
ta on ollut syksyllä – muun 
muassa alkusammutusta ja 
kadonneen etsintää. Hanke 
mahdollistaa oman pelastus-
osaston ja palokaluston saa-
misen kylälle.

Marika Koskimäki (vas.) ja Aila Sipilä kisasivat Koskenperän kireiden joukkueessa 
Ruutanan onginnan SM-kisoissa.
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Virtain kylien yritystilan-
ne on asukasmäärään näh-
den kohtuullinen. 

- Palveluita on koh-
tuullisesti. Niiden käyttä-
jämäärä on kuitenkin ra-
jallinen. Yrittäjien tienes-
tiä syövät nykyään niin 
monet välistä vetäjät, et-
tä tietty markkinatilanne 
on oltava, Virtain yrittäji-
en puheenjohtaja Olli Sal-
mi sanoo.

Salmen mukaan huo-
lestuttavin näkymä on täl-
lä hetkellä kylien kauppa-
palveluissa. 

- Kurjenkylässä ei ole 
tällä hetkellä omaa kaup-
paa. Muualla tilanne on 
vielä kohtuullinen. Yrit-
täjistä ei ole puute, vaan 
pulma on lähinnä tukkulii-
kejärjestelmässä. Vapail-
la markkinoilla pelaavien 
yritysten kannattavuus on 
huono, Olli Salmi pohtii.

Hyviä esimerkkejä löy-
tyy puolestaan tuotannol-
lisista yrityksistä. Monil-
la kylillä on tietotaitoa ja 
osaamista sekä halua yrit-
täjyyteen. Erityisesti me-
talliala elää parhaillaan 

- Kiinnostus yrittäjyyteen nousee toisista menestyvis-
tä yrittäjistä, Olli Salmi sanoo.

Palveluita voi 
hakea myös kyliltä

nousuhetkeä.
- Virroille on tullut tänä 

vuonna muun muassa kak-
si koneistusfirmaa, jois-
ta toinen on Vaskivedellä. 
Kaikkien palveluiden ei 
tarvitse olla kaupungissa, 
Salmi sanoo.

Yrityksiä joka 
vuosi

Määrällisesti Virtain jo-
kaiseen kylään tulee pieni-
muotoista yritystoimintaa 
joka vuosi. Toiset kehitty-
vät ja kasvavat, toiset kuih-
tuvat pois.

Olli Salmen mukaan 
yksi kylien ongelmista on 
maaseutuyritystukien lii-
allinen maataloussidon-
naisuusvaatimus, joten osa 
asiasta kiinnostuneista on 
jäänyt tukimuotojen ulko-
puolelle. 

- Toisaalta kotipi-
haan perustettujen yritys-
ten myyminenkään ei ole 
helppoa. Esimerkiksi iso-
jen kiinteistöinvestointien 
tekemistä on tarkastelta-
va pitkäjännitteisesti, Sal-
mi sanoo.

Mallatin ratsutilalla Siek-
kiskylässä yritystä pyörite-
tään koko perheen voimin. 
Seppo Mallat osti tilan 
vuonna 1990 ja perusti sin-
ne vaimonsa Liisan kanssa 
ratsastuskoulun. Jo silloin 
perheen tytöt Kati ja Mai-
ju olivat toiminnassa aktii-
visesti mukana. 

Vuosien saatossa nuor-
ten naisten työpanos yri-
tyksessä on merkittävästi 
kasvanut.

Tällä hetkellä Kati vas-
taa tunti- ja leiritoiminnas-
ta ja Maijun harteilla on 
ratsutettavat hevoset. Li-
säksi Kati huolehtii yhdes-
sä Liisan kanssa päivittäi-
sistä rutiinitöistä kuten kar-
sinoiden siivouksista, he-

Nuorten hevosten koulutus kuuluu Mallatin ratsutilan 
yrittäjänaisten päivittäisiin tehtäviin. Tässä töihin läh-
dössä Kati Mallatin kanssa 4-vuotias ori Uluxso. 

Apuna Te-keskus ja Yrityspalvelu

Nuorten yrittäjien matkassa
vosten tarhauksesta ja ruo-
kinnasta. 

Lisäksi yrityksessä on 
kaksi palkattua ratsastuk-
senopettajaa. Tällä hetkel-
lä Mallatilla on yhteensä 
30 hevosta. 

- Ratsastuksen harras-
tajien määrä on kasvanut 
viime vuosien aikana, sa-
moin ratsutettavien hevos-
ten määrä. Tämä on anta-
nut mahdollisuuden yritys-
toiminnan laajentamiselle, 
Kati Mallat sanoo.

Yhteistyötä on tehty tii-
visti myös Virtain Yritys-
palvelu Oy:n ja Te-keskuk-
sen palvelupisteen kanssa. 
Ratkaisuja on mietitty niin 
maataloutta ja sen tukijär-
jestelmää kuin yrityksen 

Virtain työttömyysaste on täl-
lä hetkellä noin 8,4 prosenttia, 
mikä on reilut neljä prosent-
tia vähemmän kuin muuta-
ma vuosi sitten. Virrat-Kuru-
Ruovesi -alueella on täytetty 
tänä vuonna kaikkiaan noin 
1 100 työpaikkaa. Suurin osa 
avoimien työpaikkojen ky-
synnästä on kohdistunut Vir-
roille. Parantunut työllisyys-
tilanne tekee paikkakunnasta 
houkuttelevamman.

- Runsas avoimien työ-
paikkojen määrä parantaa 
asumismahdollisuuksia myös 
Virtain kylissä. Jatkossa oma 
väki ei riitä täyttämään työ-
paikkoja, koska eläkkeelle 
siirtyy paljon enemmän työn-
tekijöitä kuin mitä on tulossa 
tilalle, toimistonjohtaja Olli 

Haasteena suvaitsevaisuus

Työvoimatoimisto tukee 
myös muuttajia

- Erilaisuus luo elämästä rikkaampaa. Suvaitsevaisuuden lisäämisessä on virtolaisten 
kehittymishaaste, Olli Vihanta sanoo.

investointi- ja kehittämis-
toimintaa koskeviin kysy-
myksiin. 

Kannustusta ja 
tukea

Julkisten yrityspalvelui-
den tarjontaa kehitetään 
parhaillaan Virroilla. Työn 
alla on yhteispalvelukes-
kuksen perustaminen, jos-
ta löytyvät Virtain Yritys-
palvelu Oy, Te -keskuksen 
palvelupiste, työvoimatoi-
miston palvelut, Pro Agria 
sekä maaseututoimen pal-
velut.

Virtolainen Marja-Terttu 
Pulliainen haki yrityksensä 
perustamisvaiheessa neu-
voja Te-keskuksen palvelu-

pisteestä. 
- Liiketoimintasuunni-

telmani eli freelancepal-
veluiden ja alan koulutuk-
sen tuottaminen oli tark-
kaan harkittu jo ennen Te-
keskukseen menoa. Sain-
kin apua erityisesti kannat-
tavuuslaskelmien teossa 
starttirahahakemusta var-
ten.

Lisäksi hän hakee Vir-
tain Yrityspalvelulta niin 
kutsuttua kymmenen pro-
sentin käynnistysavustusta 
alun investointeihin.

- Mielestäni Virroilla on 
suhtauduttu hyvin myön-
teisesti nuoreen yrittäjään. 
Apu kannustaa aloittajaa, 
Marja-Terttu Pulliainen 
pohtii.

Vihanta Virtain työvoimatoi-
mistosta sanoo.

Vihannan tulevaisuuden 
visiossa entisille virtolaisil-
le voi tarjoutua mahdollisuus 
palata. Erityisesti teollisuus 
ja hoiva-ala kaipaavat työvoi-
maa. Lisäksi suurilla ikäluo-
killa on aikaisempaa enem-
män rahaa käytössään, mikä 
voi lisätä palvelualojen työ-
paikkoja.

- Ikärakennemuutos tar-
joaa mahdollisuuden asua 
luonnon lähellä. Näen Vir-
tain kylienkin aseman valoi-
sana, jos pystymme pitämään 
kylät toimintakykyisinä vielä 
muutaman vuoden. Maaseu-
dulla on elämää -hanke on 
sen kannalta mitä parhain, 
Vihanta sanoo.

Hyvä perusopetus 
arvossa

Työmahdollisuuksien lisäksi 
huomiota tulisi kiinnittää mui-
hinkin asioihin, joita muut-
tajat arvostavat. Olli Vihan-
ta, joka toimii myös sivistys-
lautakunnan puheenjohtajana, 
pitää tärkeänä perusopetuksen 
hyvän tason ja kyläkouluver-
koston säilyttämistä.

Nuorten perheiden hou-
kutteleminen edellyttää myös 
monipuolisia vapaa-ajan pal-
veluita. 

- Liikuntapalvelut ovat 
mielestäni täällä erinomaises-
sa kunnossa, mutta kulttuuri-
tarjontaa tarvitaan lisää, Vi-
hanta sanoo.

Yksi Virtain valtti on tur-

vallinen asuinympäristö. Pa-
rantamisen varaa on erilaisuu-
den hyväksymisessä. Vihanta 
uskoo, että jatkossa Virroilla 
tarvitaan myös ulkomaalais-
ta työvoimaa.

- Myös kylien tulisi huo-
mioida, etteivät kaikki ole 
yhteisöllisesti suuntautunei-
ta. Pienen kylä- tai kaupunki-
yhteisön jopa kontrolloiva il-
mapiiri voi tuntua ahdistaval-
ta. Ihmisille on annettava ti-
laa elää.

Koulutus 
työttömyyden 

tilalle
Virtain työvoimatoimisto on 
Tampereen jälkeen suurin 
kouluttaja Pirkanmaalla. Täl-
lä hetkellä on menossa muun 
muassa lähihoitaja- ja vapaa-
ajanohjaajakoulutusta, atk-
koulutusta sekä rakennus- ja 
teollisuusalan koulutusta.

- Myös työnhakija voi eh-
dottaa, millaiseen koulutuk-
seen haluaisi. Koulutus voi-
daan hoitaa oppisopimuskou-
lutuksen tapaan. Aloite voi 
lähteä myös yritykseltä, Olli 
Vihanta kertoo.

Starttirahaa on myönnet-
ty tänä vuonna vajaalle 30 
uudelle yrittäjälle Virtain, 
Ruoveden ja Kurun alueel-
la. Starttirahaa hakevat yhä 
enemmän myös työsuhtees-
sa olevat. 

- Yrittäjyys on hyvä vaih-
toehto esimerkiksi niille, joi-
den työ on keikkaluonteista ja 
ympäri Suomea. Heille paik-
kakunnalla ei aina ole tarjol-
la työpaikkaa. Yrittäjyys vaa-
tii kuitenkin itsekuria, Vihan-
ta sanoo.
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Niin kutsutun Virtain muo-
vilaakson yritykset työllistä-
vät lisää virtolaisia tulevai-
suudessakin. 

- Olemme kaikki vä-
hän erilaisella konekannal-
la varustettuja. Niputtamalla 
tuotteet yhteen saamme tuo-

Muoviala tarvitsee
osaajia myös jatkossa

tettua kokonaisuuden pai-
kallisilla voimilla, Virtain 
Muovityö Oy:n toimitusjoh-
taja Olavi Mäkinen sanoo.

Virtain Muovityö on li-
sännyt kapasiteettiaan vähi-
tellen vuosien mittaan. Yri-
tys on kasvanut jatkuvas-
ti ja tarpeen mukaan lisä-
miehitystä tullaan palkkaa-
maan työkaluvalmistukseen 
ja muovituotantoon.

Jita Oy:n uudet investoin-
nit ovat myös tuomassa joi-
tain uusia työpaikkoja vuo-

den sisällä.
- Jos kasvu jatkuu suo-

tuisana, niin joudumme var-
masti vähän vahvistamaan 
työporukkaa jatkossa, Jita 
Oy:n toimitusjohtaja Kari 
Kohtala sanoo.

Uusi suunta 
muuttoliikkeelle

Finncont Oy:n toimitusjoh-
taja Hans Johanson pitää 
työnhakijan persoonaa ja ha-
lua tehdä töitä yhtä tärkeänä 

Virtain Muovityö on lisännyt kapasiteettiaan vähitellen vuosien mittaan. Olavi Mä-
kinen ja Jenni Mäkinen näyttävät miten 3D-mallinnusohjelmalla valmistettava tuote 
luodaan tietokoneella.

Hoiva-alan työpaikkoja on 
tulossa runsaasti hakuun. 
Nykyisten työntekijöiden 
eläkkeelle jääminen tuo työ-
paikkoja niin vanhainkodin 
puolelle, perhepäivähoitoon 
kuin kotipalveluunkin.

- Sosiaalitoimen henkilös-
tön keski-ikä on tällä hetkel-
lä vähän yli 50 vuotta. Perä-
ti 27 viranhaltijaa ja työnte-
kijää on jäämässä eläkkeelle 

Sukupolvenvaihdos
hoiva-alalla 

vuoden 2010 loppuun men-
nessä, Virtain kaupungin va. 
sosiaalijohtaja Raija Vaskuu 
sanoo.

Hoiva-ala 
työllistää 

kyläkunnissakin
Eläköityminen tuo työpaik-
koja myös kyläkuntiin. 

- Esimerkiksi päivähoi-

don piirissä työpaikkoja 
avautuu kylillekin. Vaskive-
dellä, Kotalassa ja Killin-
koskella ryhmäperhepäivä-
kodit työllistävät suunnil-
leen kolme henkilöä kukin, 
Vaskuu sanoo.

Joissakin kyläkunnis-
sa on kysyntää myös perhe-
päivähoitajalle. Tällä hetkel-
lä vain kahdessa kylässä on 
perhepäivähoitaja. Lisäksi 

...vanhustyöstä kiinnostuneille. 
Kuva: arkistokuva 

Tulevaisuudessa Virtain kylillä avautuu työpaikkoja niin 
lapsi- kuin...

kotipalveluun tarvitaan tule-
vaisuudessa työvoimaa ky-
lillekin.

Jita Oy:n toimitusjohtaja 
Kari Kohtala siirtyi ruo-
riin edellisen toimitusjoh-
taja Pentti Tikkasen jäätyä 
lokakuussa eläkkeelle.

Finncont Oy:n laajentuessa tuotannossa tapahtuu uusia työtehtäviä.

www.tontteja.net

Etsitpä loma-asuntoa,

tonttia tai mummonmökkiä.

www.virrat.fi

Lisätietoa Virtain kylistä

kaupungin kotisivuilta.

Lehden tekemiseen

on saatu tukea

Euroopan Unionilta.

Julkaisija:

Maaseudulla on elämää -hanke

kuin hakijan kykyjä.
 - Investoimme paraikaa 

kapasiteettimme kasvattami-
seen, ja kasvuun tarvitsem-
me myös ihmisiä. Työtehtä-
vät ovat pääasiassa tuotan-
nossa ja myynnissä. 

 Yhtenä huolena on puute 
pidemmälle lukeneista ja kie-
litaitoisista työnhakijoista. 

 - Toivottavasti Virtain 
houkuttelevuutta osataan ja 
ollaan valmiita kehittämään 
niin, että saamme muuttoliik-
keen suunnan käännytettyä.
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Virtain kaupungin valtuus-
ton puheenjohtaja, kansan-
edustaja Jaana Ylä-Mono-
sen mukaan Virrat ja sen 
kylät ovat onnistuneet ke-
hittymään hyvin 1990-lu-
vun puolen välin jälkeen. 
Hyvä suunta säilyy, jos ai-
kaan saatu kylien kehittä-
misinto ei laannu.

Tulevaisuus on tarmokkuudesta kiinni

Nuoret mukaan kylätoimintaan

- Tulevaisuus on paljolti 
ihmisistä ja heidän omasta 
tarmostaan kiinni. Virtain 
kylissä on saatu paljon ai-
kaan verrattuna kymme-
nen vuoden takaiseen. Tä-
nään kylät ja niiden tapah-
tumat ovat vahva osa vir-
tolaisuutta, Ylä-Mononen 
sanoo.

Jaana Ylä-Monosen mu-
kaan erityisesti tietoliiken-
neyhteyksien kehittäminen 
on nykyaikaa myös pienis-
sä kylissä.

- Tietoliikenneyhte-
ys tulee saada joka kotiin 
mahdolliseksi, koska ajan 
myötä kunnalliset palve-
lutkin ohjautuvat verk-
koon ja sähköisesti asioin-
ti on arkea. Myös kaavoi-
tus on yksi tärkeimpiä ke-
hitettäviä asioita, samoin 
jätehuolto ja vesiasiat, 
Ylä-Mononen sanoo.

Millaisin ottein Virtain 
kylien tulevaisuutta voi-
taisiin vielä parantaa?

- Bioenergian käyttö tu-
lee lisääntymään valtavas-
ti ja se tulee tuomaan

maaseudun kyliin aivan 
uutta yrittäjyyttä ja mah-
dollisuuksia, Jaana Ylä-
Mononen uskoo.

Joka kylällä omat 
vahvuudet

Virtain kaupunginhalli-
tuksen puheenjohtaja Rei-
jo Koskela on varma, että 
Virtain kylillä on tulevai-
suutta. Kylät eivät kuiten-
kaan pysy vireinä ilman 
työtä.

- Elämän jatkuminen 
kylillä ei tule automaat-
tisesti, vaan sen eteen on 
tehtävä töitä. Meillä on 
aktiivinen kyläyhdistys-
toiminta ja sen kautta on 
ollut ja on monta merkittä-
vää projektia. Kyläyhdis-
tysten tekemät työt ovat 
tuottaneet tuloksia, Kos-
kela sanoo.

Koskela huomauttaa, et-
tä kaikilla kylillä on omat 
vahvuutensa.

- Esimerkiksi Vuoden 
Pirkanmaan kyläksi va-

littu Killinkoski on muo-
dostunut teollisuuspaikak-
si, kun taas Kotalan vah-
vuus on Kotalan koskissa. 
Olemassa olevat luonnon-
varat on osattu hyödyntää 
kyläyhdistystoiminnassa 
järkevästi. 

Aktiivisten kyläyhdis-
tyksen lisäksi Virtain ky-
lien vesihuollon järjestä-
misessä on Reijo Koske-
lan mukaan onnistuttu eri-
tyisen hyvin.

- Lähes tulkoon kai-
kissa Virtain kylissä vesi-
huollon järjestäminen on 
pitkällä. Virroilla kylien 
vesihuollon järjestäminen 
on parhaimmasta päästä 
Suomessa. Hyvä käyttöve-
si on kylien kehittämisen 
jatkuvuudenkin kannalta 
tärkeä asia. Kaupunki on 
osaltaan tukenut sitä mer-
kittävillä satsauksilla.

Nuoriso takaa 
jatkumisen

Virtain kyläyhdistykset ovat 
kehittyneet varsin osaavik-
si erilaisten tapahtumien jär-
jestäjinä. Vilkas toiminta 
edellyttää Virrat-henkeä ja 
Reijo Koskelan mukaan sitä 
löytyykin.

- Mielestäni on hyvä, et-
tä asiat pystytään ottamaan 
asioina. Asioita ei politisoi-
da kylien osalta vähääkään, 
vaan kaikki pyrkivät yhtei-
seen hyvään, Koskela sanoo.

Reijo Koskela pitää tär-
keänä myös nuorten saamis-
ta mukaan kyläyhdistystoi-
mintaan.

- Nuorison mukaan saa-
minen ja mukana pysyminen 
ovat kyläyhdistystoiminnan 
jatkumisen takeita. 

- Kun nuoriso on mukana, 
jatkuminen on taattu.

Virtain kaupungin ympäris-
tölautakunta toimii raken-
nusvalvonta-, ympäristön-
suojelu-, ympäristölupa-, 
maa-aineslupa-, kemikaali-
valvonta-, jätevalvonta- ja 
leirintäalueviranomaisena. 
Lakisääteisten tehtävien li-
säksi lautakunnan tehtäviin 
kuuluu myös vesistökun-
nostushankkeet. Ympäris-
tölautakunnan tehtävänä on 
osaltaan varmistaa se, ettei 
luontoa ja vesistöjä kuor-
miteta liikaa, alueiden vir-
kistyskäyttö- ja luontoar-
vot säilyvät ja maaomistaji-
en tasapuolinen kohtelu to-
teutuu. Lainsäädäntö antaa 
ympäristölautakunnan toi-
minnalle selkeät ja tiukat 
puitteet. 

Kerran tai kahdesti kuu-
kauden aikana kokoontuva 
ympäristölautakunta päättää 
sen tehtäväksi annettuja asi-
oita. Lautakunta käsittelee 
kokouksissaan merkittävät 
kehittämis-, lupa- ja kaavoi-
tusasiat, rutiinipäätökset on 
delegoitu viranhaltijoille.

- Esimerkiksi lomaraken-
nuksen tai omakotitalon ra-
kennusluvan käsittelee ra-
kennustarkastaja, kertoo 
Virtain kaupungin kaavoi-
tusarkkitehti, osastopäällik-
kö Timo Määttä.

Ympäristölautakunta on 
halunnut toteuttaa osallistu-

Kaavoitusarkkitehti Timo Määttä:

Avoin linja 
lautakuntatyöskentelyssä

vaa suunnittelua ja pyrkinyt 
aktiiviseen tiedottamiseen 
ja osallisten mielipiteiden 
kuulemiseen.

- Lautakunta myös jal-
kautuu tarvittaessa maas-
toon tutustumaan lupa-
hankkeisiin ja kuulemaan 
asiaa koskettavia intressi-
piirejä. Lautakunnan työs-
kentelyssä on muutoinkin 

haluttu toteuttaa avointa 
linjaa, esityslistat ja pöytä-
kirjat ovat internetissä näh-
tävillä. Näin asioista kiin-
nostunut voi jo esityslis-
talta tarkistaa, miten hänen 
asiansa on esitetty päätettä-
väksi ja olla vielä ennen ko-
kousta yhteydessä lautakun-
tien jäseniin ja kertoa omal-
ta ja asian kannalta tärkeitä 

Maaseudun rakentamisessa korostuu Virroillakin kookkaiden tuotantorakennusten ja 
kalustosuojien rakentaminen. Kuva: Timo Määttä.

näkökohtia, kannustaa Timo 
Määttä.

Ympäristöosasto löy-
tyy kaupungintalon toises-
ta kerroksesta. Internetistä 
kaupungin etusivuilta www.
virrat.fi löytyy linkki raken-
tajan oppaaseen, josta löy-
tyy ohjeita ja kaavakkeita 
rakennushankkeeseen ryh-
tyvän avuksi.

Laajakaistapalvelut ovat 
olleet jo pitkään saata-
villa Virtain kylissä. Nyt 
laajakaistayhteyksien no-
peudet ovat nousemassa 
myös kyläkunnissa. Mo-
noskylän keskusalue siir-
tyy nopean laajakaistan 
piiriin joulukuussa.

Erityisesti pitkien yh-
teyksien päässä olevissa 
kotitalouksissa on jon-
kin verran teknisiä rajoit-
teita. Niitä pyritään pois-
tamaan uusilla teknisillä 
ratkaisuilla. 

- Esimerkiksi Ylä-Pir-
kanmaan kuntien yhtei-
sellä Kyläportit-kehittä-
mishankkeella on ollut 
tavoitteena aktivoida laa-
jakaistan saatavuutta ver-
kon reuna-alueille jää-

Nopeat yhteydet 
myös kyliin

neissä kylissä, Juha Kal-
lio Bittikoneesta sanoo.

Kallio toimii Kyläpor-
tit-hankkeessa asiantunti-
jana tarjoten Ylä-Pirkan-
maan seutuyhdistyksel-
le teknistä tietämystä ja 
osaamista Kuru-Ruovesi-
Virrat -alueella.

Laajakaistoja tilataan 
kyläkuntiin ahkerasti. 

- Kasvuvauhti on ol-
lut koko toimialueella to-
della vilkasta. Esimerkik-
si syyskuussa asennettiin 
lähes 400 uutta laajakais-
taa. Muun muassa Kota-
lassa nopean laajakais-
tan käyttäjiä on jo yli 30. 
Uusia rakennetaan ko-
ko ajan, Pohjois-Hämeen 
Puhelin Oy:n myyntipääl-
likkö Jari Liski sanoo.

Jaana Ylä-Mononen Reijo Koskela
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Maaseudulla on elämää -
hankkeen aikaan saamil-
la tontteja.net -nettisivuil-
la on 60-70 myytävää tai 
vuokrattavaa asuin- tai 
kiinteistökohdetta Virtain 
kyliltä. Sivuilta löytyy kai-
ken tyyppisiä kiinteistöjä 
mökkitonteista omakotita-
loihin.

Kylien yhteinen tontti-

Tervetuloa tulokkaille

Tontteja.net markkinoi maalla asumista

pörssi keskittyykin maaseu-
tuasumisen markkinointiin. 
Myös yritystilat voivat löy-
tyä keskustan ulkopuolelta.

- Kylistä löytyy vuokrat-
tavaksi myös tyhjiä toimi-
tiloja esimerkiksi jonkun 
pienen pajan perustami-
seen, hankevetäjä Ari Raja-
mäki sanoo.

Tontteja.net -sivut avau-

tuivat internettiin keväällä. 
Tähän mennessä sivuilla on 
tehty 64 000 sivulatausta. 
Sivuilla on ollut keskimää-
rin 40 kävijää päivittäin. 
Sivujen kautta onkin tullut 
paljon yhteydenottoja ja 
useat kiinteistöt ovat vaih-
taneet omistajaa. Vilkkain-
ta on ollut Kotalan suun-
nalla.Hanke ei tee kauppo-

ja, vaan antaa markkinapai-
kan kiinteistön omistajalle.

Oman kylän 
yhteyshenkilö

Jokaisessa kylässä on oma 
yhteyshenkilö, joka etsii 
myytäviä ja vuokrattavia 
kohteita.

- Nyt kylillä mielletään 
kylän eduksi se, että kyläl-
le saadaan väkeä. Se, että 
kyläläiset antavat kiinteis-
tönsä myyntiin, vaatii tu-
tun ja luotettavan ihmisen, 
ohjausryhmän puheenjoh-
taja Heidi Tanhua pohtii.

Rajamäki ja Tanhua us-
kovatkin, että kylissä ote-
taan uudet tulokkaat terve-
tulleina vastaan.

Kurjenkylä ja Lieden-
pohja ovat Heidi Tanhuan 
mukaan oivia esimerkkejä 
uusien asukkaiden saami-
sesta kylälle. 

- Tänä päivänä ei voida 
odottaa, että joku vain löy-
täisi kylän. Kylää on mark-
kinoitava aktiivisesti.

Vapaa-ajan 
tonteista pula

Kiinteistötoimisto Asunto-
virrat Oy:n toimitusjohta-

ja Erkki Kämärin mukaan 
Virroilla on vapaa-ajan 
tonteista enemmän kysyn-
tää kuin tarjontaa.

- Vapaa-ajan tontit al-
kavat olla kiven alla. Eni-
ten tontteja kysytään Vir-
rat-Tampere -reittivesistön 
varrelta, Kämäri sanoo.

Pohjois-Hämeen OP-
Kiinteistökeskus Oy:n toi-
mitusjohtaja Juha Heinä-
mäen mukaan koko Poh-
jois-Hämeen OP-Kiinteis-
tökeskuksen toimialueella 
on käyty harvinaisen vilk-
kaasti tonttikauppaa. 

- Vapaa-ajan tontteja 
on myyty ennätyksellisen 
paljon. Markkinoiden toi-
mivuutta  ajatellen yleensä 
markkinoinnin aktiivisuus 
aiheuttaa sen, että myyn-
tiin tulee sellaisiakin koh-
teita, jotka eivät muuten 
tulisi ainakaan niin nopes-
ti myyntiin. Tässä suhtees-
sa tontteja.net -projekti 
omalta osaltaan on omiaan 
aktivoimaan kaupankäyn-
tiä, sanoo Heinämäki.

Heinämäen mukaan 
myös kyläkuntien omako-
titalot ovat käyneet kau-
paksi erityisen hyvin.

- Kaikki kesän ja syk-
syn aikana myynnissämme 

olleet haja-asutusalueen 
asuinkiinteistöt esimerkik-
si Virtain osalta on myyty, 
joten kysyntä asuinkelpoi-
silla kyläkuntien kiinteis-
töillä on hyvä.

Ensiostajalle 
kelpaa vanha

Omakotitalotontteja on pa-
remmin tarjolla kuin va-
paa-ajan tontteja. Ensi-
asunnon ostajat tosin ky-
selevät tänä päivänä van-
hempia omakotitaloja use-
ammin kuin tontteja.

- Käytetyn omakotita-
lon ostaminen onkin Vir-
roilla edullisempaa, Erkki 
Kämäri sanoo.

Kuitenkin Ranta-Keitu-
rin tonteilla on ollut hyvä 
kysyntä ja sinne on nous-
sut ja on nousemassa uu-
sia rakennuksia. 

- Omakotitalojen ky-
syntä kaava-alueen ulko-
puolella on pienempää 
kuin keskustassa ja myyn-
tiajat ovat jonkin verran 
pidempiä. Havaittavissa 
on myös, että kaava-alu-
een ulkopuolelle rakenne-
taan ehkä herkemmin uusi 
omakotitalo kuin ostetaan 
vanha.

- Tässä työssä on koulut-
tauduttava jatkuvasti py-
syäkseen ajan tasalla, to-
teaa kiinteistönvälittäjä 
Jussi Mäkitalo Kiinteistö-
toimisto Asuntovirrat Oy:
stä. 

- Joudumme usein vas-
taamaan muun muassa pe-
rintö-, lahja- ja luovutus-
voittoverotukseen ja eri-
laisiin rakentamis- ja kaa-
vamääräyksiin liittyviin 
kysymyksiin. Lisäksi työ-
hömme vaikuttavat asun-
to- ja kiinteistökauppaa 
säätelevät lait, kulutta-
jansuojalaki sekä perhe- 
ja perintöoikeuteen liitty-
vät lait.

Mäkitalon mukaan vä-
littäjän on oltava luotet-
tava ja luonteva myyn-
timies, jolla on hieman 
myös psykologin silmää 
ja välillä jopa avioliitto-
neuvojan diplomaattisia 
ominaisuuksia.

Koulutuksella ajan tasalla

Ammattilaisen avulla  
turvallisia kauppoja

Tukena 
lakineuvonta

Kiinteistötoimisto Asunto-
virrat Oy:ssä kouluttautu-
miseen ollaan kiinnitetty 
paljon huomiota. He käyvät 
vuosittain vähintään kah-
dessa Suomen Kiinteistö-
välittäjäliiton järjestämässä 
ainoastaan välittäjille suun-
natussa koulutustilaisuu-
dessa. 

Lisäksi yrityksellä on 
käytössä kiinteistöalan päi-
vittyvä lainsäädäntökokoel-
ma internetin välityksellä. 
Liiton toimistossa on puhe-
linpalvelu, jossa kysymyk-
siin vastaavat liiton omat 
lakimiehet. 

- Näin pystymme tarjo-
amaan asiakkaillemme tur-
vallisen asunto- ja kiinteis-
tökaupan kaikkine siihen 
kuuluvine palveluineen, 
toimitusjohtaja Erkki Kä-
märi sanoo.

Mökit lasten 
nimiin

Ammattilaiset suosittelevat 
välittäjän käyttämistä asun-
to- ja kiinteistökaupan yh-
teydessä. Oikein hinnoit-
telemalla kauppa saadaan 
yleensä syntymään sopi-
vassa ajassa. Välittäjä hoi-
taa myös kohteen markki-
noinnin, näytöt ja esittelyt, 
myyntineuvottelut ja tarvit-
tavien asiapapereiden laati-
misen.

- Lisäksi avustamme os-
tajia ja myyjiä lainhuudon 
ja kiinnitysten hakemisessa, 
Kämäri lisää.

Viime vuosina kiinteistö-
jen lahjakirjojen ja sen yhte-
ydessä tarvittavan arviokir-
jojen laatiminen on lisään-
tynyt. 

- Esimerkiksi vapaa-ajan 
asuntoja siirretään lasten ni-
miin yhä enemmän, Jussi 
Mäkitalo ja Kämäri toteavat. 

Kiinteistötoimisto Asunto-
virrat Oy markkinoi Virtain 
kaupungin omistamia oma-
kotitalotontteja Virroilla. 
Etenkin Ranta-Keiturin alu-
een tontit ovat tehneet hy-
vin kauppansa. Alueelle on 
rakennettu runsaasti ja näh-
tävänä on hyvä läpileikka-

Rantatontit  
kiinnostavat yhä

us nykyaikaisesta rakenta-
misesta.

Omarantaisia tontteja ei 
enää ole vapaana, mutta niin 
sanottuja näköalatontteja on 
vielä runsaasti. Näköalaton-
teilta on näkymät Tarjanne-
laivan reitille Härkösselälle. 

- Kaavassa on varat-

tu venevalkama-alue ja ui-
maranta myös näiden tont-
tien käyttöön. Toivottavas-
ti saamme uusia rantatont-
teja myyntiin, koska kysyn-
tää tuntuu olevan, kiinteis-
tönvälittäjä Jussi Mäkitalo 
Kiinteistötoimisto Asunto-
virrat Oy:stä sanoo.

Ranta-Keiturin omarantaisilla tonteilla olisi vieläkin kysyntää runsaasta myynnistä 
huolimatta. Kuva: Jussi Mäkitalo


